
Protokół Nr LXXXVII/23 

z sesji Rady Miejskiej w Radkowie 

z dnia 30 października 2023 roku 

 

Otwarcie obrad – godz. 15.25 

Zamknięcie obrad – godz. 18.33 

Ad. 1 

Obrady LXXXVII sesji Rady Miejskiej w Radkowie otworzył Przewodniczący RM witając osoby 

uczestniczące w sesji. 

Ad. 2  

Na podstawie listy obecności Przewodniczący RM stwierdził, że obrady są prawomocne - w 

sesji uczestniczy 15 radnych (lista obecności radnych oraz lista obecności sołtysów stanowią 

załączniki do protokołu). 

Ad. 3 

Przewodniczący RM - stwierdził, że sesja zwołana została zgodnie z zasadami określonymi w 

Statucie Gminy, w związku z czym stwierdził prawidłowość jej zwołania. 

Ad. 4 

Przewodniczący RM - przedstawił porządek obrad sesji w dniu 30 października 2023 r.: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Stwierdzenie prawidłowości zwołania sesji. 

4. Przedstawienie porządku obrad i wprowadzenie ewentualnych zmian. 

5. Wypowiedzenie się oraz zgłaszanie uwag przez radnych do treści protokołu z sesji  

z dnia 29 września 2023 r.  

6. Przygotowanie gminy do sezonu zimowego. 

7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Centrum Kultury, Sportu i Turystyki za sezon. 

8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Radków w roku szkolnym 

2022/2023. 

9. Sprawozdanie z prac Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) rozpatrzenia petycji z dnia 7 września 2023 roku   – DRUK NR 1 

b) zasad udzielania i rozliczania dotacji celowej na dofinansowanie budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Radków, ze środków budżetu 

gminy         – DRUK NR 2 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia „Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie Gminy Radków”    – DRUK NR 3 

d) podatku od nieruchomości      – DRUK NR 4 

e) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Radków         – DRUK NR 5 

f) zmian w budżecie Gminy Radków na 2023 rok    – DRUK NR 6 



11. Sprawy różne. 

12. Zamknięcie sesji. 

  

Przewodniczący RM - zapytał, czy ktoś chciałby zgłosić wniosek w sprawie zmiany 

przedstawionego porządku obrad (porządek obrad stanowi załącznik do protokołu). 

 

Nikt nie złożył wniosku o zmianę porządku obrad. 

Ad. 5 

Przewodniczący RM - poinformował, że protokół z sesji Rady Miejskiej w Radkowie z dnia 29 

września 2023 r. był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Radkowie oraz 

zamieszczony został w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta i Gminy w Radkowie. 

Przewodniczący RM zapytał czy radni mają uwagi do protokołu z sesji z dnia 29 września 2023 

r. 

Nie wniesiono uwag do w/w protokołu. 

Ad. 6 

Przewodniczący RM - poprosił Pana Mirosława Pejskiego – Kierownika Referatu Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej – o złożenie informacji nt. przygotowania gminy do sezonu 

zimowego. 

 

M. Pejski – złożył informację dotyczącą przygotowania do sezonu zimowego na terenie Miasta 

i Gminy Radków (informacja stanowi załącznik do protokołu). 

 

Przewodniczący RM - zapytał czy radni mają pytania do przedstawionej informacji. 

Burmistrz – uzupełnił złożoną informację, zapewniając, że droga od Zamku Sarny do Nowej 

Rudy będzie utrzymana przez gminę, oraz zapewnił, że gmina będzie dokładała wszelkich 

starań, aby drogi w sezonie były przejezdne, lecz zapowiedział, że nie ma żadnej pewności, 

że droga do Karłowa będzie otwarta, co może powodować duży problem w odśnieżaniu 

Karłowa i Pasterki. Poinformował, że trwają poszukiwania lokalnego wykonawcy, lecz żądania 

cenowe są bardzo wysokie. Jest również brana pod uwagę możliwość korzystania z urządzeń 

ratraku, lecz w związku z możliwymi komplikacjami w zapewnieniu odśnieżania Burmistrz 

poprosił mieszkańców o wyrozumiałość. 

J. Gorczycki – zapytał, czy zmienili się koordynatorzy zadania oraz zwrócił uwagę, na zmianę 

nie tylko nazwy firmy, która będzie podwykonawcą odśnieżania w Ścinawce Górnej i Średniej 

oraz w Tłumaczowie, ale również nazwisko jej właściciela. 

M. Pejski – odpowiedział, że z UMiG koordynatorem i dysponentem sprzętu będzie Pan Marek 

Niewiadomy, a numery do koordynatorów będą podane w Biuletynie Informacji Publicznej. 

Przewodniczący RM – zapytał, czy ktoś jeszcze ma pytania. 

Nikt nie miał więcej pytań. 



 

Ad. 7 

Przewodniczący RM - poprosił Pana Marka Kusiakiewicza - dyrektora GCKSiT w Radkowie o 

złożenie sprawozdania z działalności GCKSiT za sezon. 

 

M. Kusiakiewicz - złożył sprawozdanie z działalności Gminnego Centrum Kultury, Sportu i 

Turystyki za sezon 2023 r. (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 

Przewodniczący RM - zapytał czy radni mają pytania do przedstawionej informacji. 

Nikt nie miał pytań. 

Ad. 8 

Przewodniczący RM – poprosił Panią Lidię Jagódkę - Kierownika referatu Oświaty, Kultury i 

Sportu o złożenie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Radków w roku 

szkolnym 2022/2023. 

 

L. Jagódka – Kierownik Referatu Oświaty, Kultury i Sportu - złożyła informację o stanie 

realizacji zadań oświatowych Gminy Radków w roku szkolnym 2022/2023 (informacja stanowi 

załącznik do protokołu). 

 

Przewodniczący RM zapytał czy radni mają pytania do przedstawionej informacji. 

 

D. Wnęk – zapytał, czy referat oświaty ma plan poprawy wyników w szkole w Radkowie. 

L. Jagódka – odpowiedziała, że jeszcze nie ma planu. Będzie zorganizowane spotkanie i 

wypracowane stanowisko w tej sprawie. 

B. Sobczyńska – zadeklarowała udział komisji oświaty w spotkaniu oraz działaniach na rzecz 

poprawy sytuacji w szkole w Radkowie. Zadeklarowała również pomysł na konkretne działania, 

do których mogą dołączyć pozostałe szkoły. 

Burmistrz – odniósł się do przedstawionych informacji, zwracając uwagę na istotę edukacji, 

czyli nauczycieli, rodziców, bazę szkolną oraz zachęcania uczniów do zdobywania wiedzy, 

czego nie zapewni żaden przeprowadzony w szkole audyt, lecz potrzebne jest zaangażowanie 

nauczycieli i pedagogów. Burmistrz zaznaczył, że brakuje współpracy rodziców z 

nauczycielami oraz wymagania przez rodziców podnoszenia poziomu nauczania poprzez 

inspirowanie uczniów. Podkreślił również,  że nie ma żadnego wpływu na zarządzanie kadrami 

w placówkach szkolnych, w tym na wybór dyrektora. Jest odpowiedzialny za bazę edukacyjną, 

która jest na bardzo wysokim poziomie, natomiast programy edukacyjne w szkołach nie są 

realizowane w oparciu o inspirowanie uczniów do kształcenia się, lecz bazują na arkuszu 

organizacyjnym, który nie spełnia swojego zadania. 

Przewodniczący RM – zapytał, czy ktoś jeszcze ma pytania. 

Nikt nie miał więcej pytań. 

Przewodniczący RM o godz. 16.44 ogłosił przerwę. 

Obrady wznowiono o godz. 17.00 



Ad. 9 

Przewodniczący RM - poprosił Burmistrza o złożenie sprawozdania międzysesyjnego. 

Burmistrz – przedstawił sytuację zaległości mieszkańców gminy w płatnościach z tyt. 

gospodarki odpadami, czynszu za lokale komunalne oraz dostarczenie wody i odprowadzenie 

ścieków, a następnie złożył sprawozdanie ze swoich prac za okres od 26 września 2023 roku 

do 24 października 2023 roku (sprawozdanie wraz z informacjami nt. zadłużenia stanowią 

załączniki do protokołu). 

Przewodniczący RM - zapytał, czy radni mają pytania do przedstawionego sprawozdania. 

J. Gorczycki – zapytał, na jakiej zasadzie ma być zwiększone wydobycie w kopalni Tłumaczów 

– Wschód oraz zapytał, co należy zrobić, aby uruchomić procedurę związaną z otrzymaniem 

dotacji na odbudowę zabytków. 

Burmistrz – odpowiedział, że odnośnie pytania o kopalnię, nie jest w stanie z pamięci udzielić 

radnemu odpowiedzi, natomiast w Referacie Ochrony Środowiska i Infrastruktury może 

zapoznać się z obszernym raportem na ten temat lub poczekać na opracowanie wyczerpującej 

odpowiedzi. W sprawie otrzymanej dotacji Burmistrz odpowiedział, że proboszcz musi w 

Referacie Programowania Rozwoju i Współpracy Transgranicznej wdrożyć postępowanie, 

które gmina będzie prowadzić.  

J. Gorczycki – zapewnił, że przekaże informację księdzu. 

Burmistrz – uzupełnił sprawozdanie o informacje dotyczące realizacji zadań przebudowy drogi 

z Ratna Dolnego do Wambierzyc i budowy chodnika od cmentarza do ul. Jagiellońskiej w 

Radkowie oraz szeregu komplikacji, które powstają podczas współpracy z DSDiK. 

Przewodniczący RM - zapytał, czy ktoś jeszcze ma pytania. 

Nikt nie miał pytań. 

Ad. 10 

DRUK NR 1 w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 7 września 2023 roku 

Przewodniczący RM - poprosił stałe komisje RM o przedstawienie opinii w sprawie 

przedmiotowego projektu uchwały. 

Bogusz Drożdż – komisja rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Czesława Jarzyńska - komisja skarg, wniosków i petycji pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Piotr Trybus - komisja budżetu, planowania i mienia komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Barbara Sobczyńska - komisja oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Janusz Gorczycki - komisja kultury, sportu i turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 



Krzysztof Przybycień - komisja zdrowia, spraw społecznych i porządku publicznego 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Ryszard Markowicz - komisja spraw gospodarczych i rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.  

Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 

uchwały DRUK NR 1. 

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 

Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 15 radnych:   za - 15   przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 

DRUK NR 2 w sprawie zasad udzielania i rozliczania dotacji celowej na dofinansowanie 

budowy przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Radków, ze środków 

budżetu gminy 

Przewodniczący RM - poprosił stałe komisje RM o przedstawienie opinii w sprawie 

przedmiotowego projektu uchwały. 

Bogusz Drożdż – komisja rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Czesława Jarzyńska - komisja skarg, wniosków i petycji pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Piotr Trybus - komisja budżetu, planowania i mienia komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Barbara Sobczyńska - komisja oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Janusz Gorczycki - komisja kultury, sportu i turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Krzysztof Przybycień - komisja zdrowia, spraw społecznych i porządku publicznego 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Ryszard Markowicz - komisja spraw gospodarczych i rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.  

Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 

uchwały DRUK NR 2. 

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 



Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 15 radnych:   za - 15   przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 

DRUK NR 3 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia „Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Radków” 

Przewodniczący RM - poprosił stałe komisje RM o przedstawienie opinii w sprawie 

przedmiotowego projektu uchwały. 

Bogusz Drożdż – komisja rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Czesława Jarzyńska - komisja skarg, wniosków i petycji pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Piotr Trybus - komisja budżetu, planowania i mienia komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Barbara Sobczyńska - komisja oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Janusz Gorczycki - komisja kultury, sportu i turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Krzysztof Przybycień - komisja zdrowia, spraw społecznych i porządku publicznego 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Ryszard Markowicz - komisja spraw gospodarczych i rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.  

Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 

uchwały DRUK NR 3. 

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 

Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 15 radnych:   za - 15   przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 

DRUK NR 4 w sprawie podatku od nieruchomości 

Przewodniczący RM - poprosił stałe komisje RM o przedstawienie opinii w sprawie 

przedmiotowego projektu uchwały. 

Bogusz Drożdż – komisja rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 



Czesława Jarzyńska - komisja skarg, wniosków i petycji pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Piotr Trybus - komisja budżetu, planowania i mienia komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Barbara Sobczyńska - komisja oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Janusz Gorczycki - komisja kultury, sportu i turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Krzysztof Przybycień - komisja zdrowia, spraw społecznych i porządku publicznego 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Ryszard Markowicz - komisja spraw gospodarczych i rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.  

Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 

uchwały DRUK NR 4. 

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 

Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 15 radnych:   za - 15   przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 

DRUK NR 5 zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Radków 

Przewodniczący RM - poprosił stałe komisje RM o przedstawienie opinii w sprawie 

przedmiotowego projektu uchwały. 

Bogusz Drożdż – komisja rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Czesława Jarzyńska - komisja skarg, wniosków i petycji pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Piotr Trybus - komisja budżetu, planowania i mienia komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Barbara Sobczyńska - komisja oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Janusz Gorczycki - komisja kultury, sportu i turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 



Krzysztof Przybycień - komisja zdrowia, spraw społecznych i porządku publicznego 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Ryszard Markowicz - komisja spraw gospodarczych i rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.  

Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 

uchwały DRUK NR 5. 

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 

Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 15 radnych:   za - 15   przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 

DRUK NR 6 w sprawie zmian w budżecie Gminy Radków na 2023 rok 

Przewodniczący RM - poprosił stałe komisje RM o przedstawienie opinii w sprawie 

przedmiotowego projektu uchwały. 

Bogusz Drożdż – komisja rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Czesława Jarzyńska - komisja skarg, wniosków i petycji pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Piotr Trybus - komisja budżetu, planowania i mienia komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Barbara Sobczyńska - komisja oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Janusz Gorczycki - komisja kultury, sportu i turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Krzysztof Przybycień - komisja zdrowia, spraw społecznych i porządku publicznego 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Ryszard Markowicz - komisja spraw gospodarczych i rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.  

Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 

uchwały DRUK NR 6. 

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 

Przystąpiono do głosowania: 



Głosowało 15 radnych:   za - 15   przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 

Ad. 11 

Przewodniczący RM – odczytał informację Burmistrza Miasta i Gminy Radków o braku 

zgłoszeń kandydatów na ławników do Sądu Rejonowego w Kłodzku na kadencję 2024-2027 

(informacja stanowi załącznik do protokołu). 

Przewodniczący RM – zapytał, czy ktoś chce zabrać głos w sprawach różnych. 

Burmistrz – odpowiedział na pytanie radnego J. Gorczyckiego, zadane na wspólnym 

posiedzeniu komisji, dot. ilości zbiorników bezodpływowych oraz przydomowych oczyszczalni 

ścieków na terenie gminy (informacja stanowi załącznik do protokołu). 

 

Przewodniczący RM – zapytał, czy ktoś z obecnych na sali chce zadać pytanie. 

 

Martyna Kulas – odnosząc się do sprawozdania Burmistrza, zapytała, czy zakończenie 

remontu przedszkola w Radkowie na wiosnę jest terminem ostatecznym, czy są planowane 

kolejne prace, które będą mogły wydłużyć realizację zadania. 

 

Burmistrz – odpowiedział, że jest to termin ostateczny, a może być nawet krótszy, ponieważ 

prace będą odbywać się w obiekcie zamkniętym, w którym działają już instalacje grzewcze, 

więc nie będzie problemu z wykonywaniem prac również w okresie zimowym. Równolegle 

będzie odbywać się zagospodarowanie terenu wokół budynku, tj. przebudowa zjazdu z ulicy. 

Kolejnym etapem prac, który już nie będzie kolidować z funkcjonowaniem obiektu, będzie 

budowa placu zabaw, do którego dojazd będzie odbywał się od ul. Przedmieście. 

 

M. Kulas. – zapytała, czy prace związane z powiększeniem pomieszczenia na piętrze 

budynku, które dotychczas ograniczało liczebność grup, również zostały wzięte pod uwagę. 

 

Burmistrz – potwierdził, że taki wniosek został złożony, zaakceptowany i zostanie zrealizowany 

podczas wykonywanych prac. 

 

Przewodniczący RM – zapytał, czy ktoś jeszcze chce zabrać głos w sprawach różnych. 

 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

 

Ad. 12 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął LXXXVII sesję Rady Miejskiej 

w Radkowie.   

 

Protokołowała:       Przewodniczący RM w Radkowie 

Justyna Ożóg               Aleksander Mielniczuk 


